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1. Opening 

De voorzitter, Wilko van Eck, opent de vergadering en heet eenieder welkom bij deze ingelaste algemene 

ledenvergadering. 

 

2. Vaststellen agenda 

Er zijn geen aanvullingen op de agenda. 

 

3. Terugblik op ALV november 2011 

Deze extra algemene ledenvergadering zal geheel worden benut om te kijken waar we staan, wat bindt 

ons en wat de toekomst zal brengen. De discussie die ontstond tijdens de ALV in november 2011 had als 

leidraad een onderzoek, welke in opdracht van de vereniging is uitgevoerd door een journalist, waarbij 

getracht is in kaart te brengen, hoe de digitale ontwikkelingen ervoor staan.  

Uit dit onderzoek en de kritiek vanuit de ALV hierop, heeft het bestuur zijn conclusies getrokken en doen 

inzien dat het nodig is, zaken in werking te zetten, die voor de leden afzonderlijk erg lastig kunnen zijn. 

Hoe zit het met tal van initiatieven, waarbij veel vragen voor het individu ontstaan? Vereniging FBS moet 

hierin een toegevoegde waarde hebben. 

Naar aanleiding van de ALV in november 2011 is een werkgroep in het leven geroepen die middels een 

brainstorm geen eindeloze verhalen, maar kordate ideeën aan het bestuur aandragen die het vervol-

gens, na zorgvuldige overweging, aan de leden terugkoppelen. 

4. Terugkoppeling door werkgroep 

Dennis Duffels doet een korte terugkoppeling van de werkzaamheden van de werkgroep. 

De eerste bijeenkomst heeft op 6 december 2011 plaatsgehad in de vorm van een brainstorm door 5 

personen: Naast Dennis Duffels hebben Margot van Voskuilen, Maarten van Hezik, Roland Sleutjes en 

Eddy Harthoorn plaatsgenomen in de werkgroep.  

Inzet: Naast de huidige bestekservices zijn verschillende nieuwe initiatieven en bestaande, digitaliseren-

de ontwikkelingen op een rijtje gezet om hiermee de huidige scope ‘belangenbehartiging’ uit te breiden. 

Gesproken is over de witte vlekken die momenteel bij de NVTB bestaan om hierop in te springen, al dan 

niet in samenwerking met de NVTB. Tevens was er een onderliggend voorstel van USP n.a.v. een op-

dracht voor een onderzoek, echter geheel gericht op bestekservices. Deze opdracht is dan ook ingetrok-

ken om het voorstel opnieuw te laten doen, echter dan gebaseerd op de nieuwe scope van de vereni-

ging. Op 16 februari jl. is door de werkgroep een terugkoppeling gegeven aan het bestuur. 

Han den Hartog vervolgt deze terugkoppeling: Een prima resultaat van de werkgroep, echter ‘digitale 

ontwikkelingen’ is een erg breed begrip. Er zullen keuzes gemaakt worden, zowel in de breedte als de 

diepte. Ook de tijdsvolgorde is erg belangrijk en dan ook een kern van de discussie.  

De zaken die met name voor de bouw spelen zijn BIM, echter is dit een containerbegrip voor: Reduceren 

van faalkosten; mooie plaatjes voor architecten, etc. Wat vooral belangrijk is, is efficiency. Hier ontstaat 

het verdienmodel. Het is echter geheel onduidelijk, waar BIM nu staat. 

Het bestuur heeft twee partijen, marktonderzoekers USP en SBR, in de armen genomen en het verzoek 

gedaan een onderzoeksvoorstel op papier te zetten en hiermee de basiskennis voor zowel de korte als 

de lange termijn, de link naar de digitale informatievoorziening vanuit het BIM concept en de manier van 

informatievoorziening  in kaart te brengen. Dit om een beter advies te kunnen geven en inzicht te krijgen 

in hoe we als fabrikanten hiermee om moeten/kunnen gaan.  

Dennis Duffels merkt op dat vanuit de werkgroep ook aandacht gevraagd is voor duurzaamheidslabels. 

De voorzitter reageert, dat keuzes gemaakt moesten worden. Daar op het BIM vlak nu veel gaande is, is 

nu hiervoor gekozen.  
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Dennis Duffels stelt voor, de zaken die overblijven, onder de aandacht te brengen bij de NVTB. 

Han den Hartog vervolgt zijn verhaal. Dit onderzoeksvoorstel moet gezien worden als gemene deler. Niet 

dat Vereniging FBS straks BIM wordt. Verdieping voor de toekomst is de ambitie. Een stuk kwalitatief 

onderzoek die nieuwe handvatten moet aanreiken, waar weer nieuwe onderwerpen uit voortkomen. 

Reactie vanuit de ALV: Het zou fijn zijn een klankbord voor de toeleveranciers te hebben, daar de aan-

nemerswereld het ook niet altijd weet.  

Een goede paraplu om verder te komen als FBS. BIM is geen product maar een proces met meerdere 

definities, waardoor bij de verschillende partijen een worsteling omtrent hun rol ontstaat. Het is een 

kunst als brancheorganisatie goed te formuleren wat BIM inhoudt en wat de meerwaarde is. Er bestaan 

meerdere initiatieven echter is het belangrijk, welke partijen aan de touwtjes trekken. De tijdsplanning is 

hierin ondergeschikt. Als toeleverende industrie kunnen wij de touwtjes in handen krijgen. Alleen wan-

neer de toeleverende industrie besluit zich achter het initiatief te scharen, heeft BIM kans van slagen. 

FBS is een uitstekend platform van A-merken toeleveranciers, om namens de leden een reactie op de 

nieuwe initiatieven te geven.  

Het is goed in kaart te brengen wat het verschil is tussen het BIM initiatief en het zgn. ‘Bouwconnect’ 

initiatief. We moeten het ‘Bouwconnect’ initiatief zien als onderdeel van het BIM initiatief. Bouwconnect 

hangt onder de grote paraplu van BIM. 

Het bestuur vindt het mooi te zien, dat het onderwerp ook onder de leden leeft. 

5. Presentatie door USP 

Marktonderzoeker USP heeft de opdracht gekregen een voorstel te doen voor uitvoering van een kwali-

tatief onderzoek met als doelstelling “Inzicht geven in het huidige en toekomstige gebruik van BIM en 

een vertaalslag te maken naar de consequenties voor de bouwkolom in het algemeen en de fabrikanten 

in het bijzonder en de rol die Vereniging FBS hierbij kan vervullen”. BIM is een strategisch thema binnen 

USP. Evenals duurzaamheid. 

 

6. Reactie deelnemers op voorstel USP  

De reacties vanuit de algemene ledenvergadering op het voorstel, in de vorm van een presentatie door 

USP aan de ALV, zijn als volgt: 

 

Partijen: 

• Verzoek aan de aanwezige leden, bedrijven die naar hun mening, ervaring hebben met BIM, ech-

ter niet genoemd zijn in deze presentatie, gelieve door te geven aan het secretariaat van de ver-

eniging, zodat deze kunnen worden doorgegeven aan USP. 

• Een alternatief voor het onderzoek, wanneer blijkt dat partijen die BIM reeds toepassen,  niet te 

vinden zijn. 

• In het onderzoek zowel partijen betrekken die BIM in hun genen hebben, als partijen die vanuit 

de verplichting van hun opdrachtgever(s) BIM gebruiken. Met andere woorden uit verplichting 

en uit eigen beweging! 

• BIM is vooral voor ruw- en afbouw, echter minder belangrijk voor technische hulpmiddelen (bv. 

verf en lijm). Hiermee rekening houden, alsmede een onderscheid in installatietechniek, nieuw- 

en renovatiebouw.  

Standaarden: 

• Om de view aan te scherpen wil Maarten van Hezik van St. STABU een onderhoud met USP om 

de standaarden t.b.v. het BIM proces te benadrukken. In de markt gaat een slag plaatsvinden 
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wat de ‘standaard’ gaat worden. De zgn. open standaarden (bv. STABU) of de gesloten, commer-

ciële, standaarden (bv. Bouwconnect). 

Schop wijst naar deze discussie in het buitenland. Hier is men veel verder. Deze leerpunten wor-

den meegenomen in het onderzoek! Een ‘standaard’ kan pas zo genoemd worden, wanneer een-

ieder het gebruikt. Grote spelers hebben vaak een grote invloed, echter grote spelers willen een 

internationale standaard! Verwacht wordt dat internationale spelers niet kiezen voor een natio-

naal platform. 

Investering door fabrikanten: 

• Vraag is, waar het ‘geld van de fabrikanten’ heen moet!  Waar moet op korte termijn op geïnves-

teerd worden? Op welke initiatieven inzake standaarden moet de fabrikant zijn geld inzetten? 

• Wat brengt de toekomst; De product life cycle meenemen. 

• Wat heeft de ontvangende partij nodig? De kennis zit reeds bij de fabrikanten en moeten in het 

BIM model geïmplementeerd worden.  

In plaats van de markt die ‘vraagt’(bouwdata) en de fabrikant die ‘draait’ moet de fabrikant de 

regie in eigen hand nemen. Wat kunnen wij bieden, wat willen wij bieden en via welk plat-

form/standaard willen wij dit aan de markt leveren? 

Rol en resultaat van het onderzoek: 

• In het onderzoek wordt ook een advies meegenomen aan fabrikanten die aanvangen met BIM, 

maar zeker ook een verdieping t.b.v. fabrikanten die reeds op weg zijn. Met deze zogenoemde 

wegwijzers kunnen werkgroepen aan de slag. 

• De BIM ontwikkeling is vrij jong; Men moet van eigen krachten uitgaan en invloed uitoefenen op 

het proces. (Dit is ook de opdracht aan het bestuur geweest.) 

• Het kwalitatieve onderzoek dient concrete resultaten te bevatten. 

 

De opdracht zal worden aangescherpt door deze opmerkingen mee te nemen in een aangepaste briefing 

ten behoeve van een herzien voorstel van USP. 

Er zal een tweede verslag worden gemaakt van uitsluitend de reacties op het voorstel. Dit verslag zal op 

korte termijn aan de deelnemers van deze ALV worden gestuurd, zodat zij hierop kunnen reageren. 

Deze reacties worden meegenomen in een extra briefing aan USP. 

 

Vraag vanuit de vergadering is, of de doelstelling van de vereniging nu wordt aangepast. Reactie van het 

bestuur is, dat hiertoe wordt besloten op basis van de uitkomst van de onderzoeksrapportage. Dit zal als 

agendapunt worden meegenomen in de eerstvolgende, reguliere, algemene ledenvergadering. Verwach-

ting is, dat deze zal plaatsvinden in september 2012, zodat bijsturing in het laatste kwartaal nog mogelijk 

is. 

Verzoek aan Dennis Duffels is, de nieuwe koers van Vereniging FBS, aan te geven bij de NVTB. 

 

7. Sluiting 

De voorzitter blikt terug op een vruchtbare vergadering en dankt eenieder voor zijn komst. 


